
ZÁPIS Č. 5 / 2007 (185)
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT KONANÉHO DNE  22. KVĚTNA  2007

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI  REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 16 členů AS VUT)
Omluveni: Doc.Korytárová/FAST, Doc. Kunovský/FIT, Doc.Kvíčala/FaVU, 

studenti :P. Donth, D. Čechová, J. Mahdal, M. Kareš, P.Dub

Hosté: rektor Rais, prorektoři Kotoul, Švec, kvestor Kotek, tisková mluvčí Dr. 
Vanýsková, Dr. Lepková/CESA, Ing. Bejček/CVP, Doc. Münsterová

PROGRAM:

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů
2. Schválení programu zasedání AS VUT
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 24. 4. 2007
4. Informace rektora, prorektorů a kvestora
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
6. Projednání Výroční zprávy o hospodaření  VUT v Brně za rok 2006
7. Legislativní záležitosti :

 Disciplinární řád pro studenty FIT VUT
 Volební a jednací řád  AS FSI VUT v Brně
 Volební a jednací řád  AS FAST VUT v Brně

8. Ekonomické záležitosti:
 Metodika zakládání spin – off firem VUT v Brně
 Požadavek AS FAST na zvýšení mzdových tarifů VUT 

9. Výjezdní zasedání  AS VUT v Brně:
 Stanovení termínu
 Projednání programu a zahájení přípravy jednání

10. Různé
                

PRŮBĚH JEDNÁNÍ

1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ

Jednání  zahájil  předseda  AS  VUT  doc.  Dalík  v 9:05  hodin.  Přivítal  všechny  přítomné  a  omluvil 
nepřítomnost  prorektorů Nového, Fialy a Jury. Poděkoval doc. Petru Hanáčkovi, místopředsedovi AS 
VUT,  za  obětavý  zástup  po  dobu  tří  měsíců.  Zejména  v době,  kdy bylo  řízení  AS  ztíženo  nemocí 
tajemnice AS paní Cardové a nebyla k dispozici zástupkyně paní Ing. Tošovská. Do funkce skrutátorů 
navrhl doc. Pekaře a studentku Petru Zedníčkovou.

Návrh usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory dnešního zasedání AS VUT Doc. Ing. M. Pekaře, CSc. 
a studentku Petru Zedníčkovou.
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  0 hlasů.

UAS 1.
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory dnešního zasedání AS VUT Doc. Ing. M. Pekaře, CSc. 
a  studentku Petru Zedníčkovou.

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ

Předložený program jednání AS VUT  byl modifikován takto : 

 Bod 7 byl rozšířen o položku „Disciplinární řád pro studenty FIT VUT“.



 V bodu 8 byla položka „Nákup pozemků pro VUT v Brně“ nahrazena položkou „Požadavek AS 
FAST na zvýšení mzdových tarifů VUT“. 

Program zasedání byl schválen včetně uvedených změn. 
Hlasování: pro – 15  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů.

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 24. 4. 2007

K zápisu z tohoto zasedání  AS VUT nebyla  podána žádná připomínka. Předseda AS připomenul tato 
usnesení AS VUT ze dne 24.4. 2007 a AS VUT projednal postup jejich řešení:

UAS 5. AS VUT pověřuje předsedy komisí, zaměstnanecké a studentské komory AS a předsedu  
AS  VUT,  aby  připravili  zprávu  o  činnosti  AS ve  formě  článku,  který  by  byl  publikován  v  časopise  
Události:

Předseda AS VUT připraví první variantu článku do 2. 6. 2007 a všechny ostatní pověřené členy 
AS VUT požádá o připomínky a doporučení pro závěrečnou verzi do 12. 6. 2007. Závěrečná verze článku 
bude připravena do 19. 6. 2007.  (Článek na 2 strany, po 4000 znacích a 2 fotografie)

UAS 7. AS VUT doporučuje, aby vedení VUT spolu s AS VUT pozvalo ředitele „analytického a  
koncepčního  odboru“ prof.  P.  Matějů,  Ph.D.  (případně  i  jeho  spolupracovníky)  na  VUT,  aby  se  
seznámili se způsobem spolupráce vedení školy a AS VUT včetně studentské reprezentace. Diskuse by  
měla být vedena v souvislosti s přípravou Bílé knihy.

Po dohodě s doc. Műnsterovou předseda AS VUT navrhl, aby společně s prof. Matějů byli pozváni prof. 
Zrzavý z Jihočeské University, zodpovědný za kapitolu Bílé knihy s názvem „Řízení  a samospráva“ a 
doc. Ježek, člen týmu pro přípravu Bílé knihy. Uvedl, že tyto hosty pozve buďto na zasedání AS VUT 
dne 19.  6. 2007 nebo na výjezdní zasedání  AS VUT. Proto je nezbytné, aby termín výjezdního zasedání 
AS VUT byl stanoven již v průběhu stávajícího zasedání.                

UAS 12. AS VUT žádá rektora VUT, aby urychleně jmenoval některého z prorektorů předsedou  
Dozorčí rady KaM.

Rektor VUT uvedl, že tuto záležitost předal k přešetření právnímu oddělení. Na základě výsledku tohoto 
šetření  bude  zvolen  další  postup  jmenování  nového  předsedy Dozorčí  rady KaM.  Po upozornění  V. 
Donthové a  Dr.  Popely na  nutnost  konání  zasedání  Dozorčí  rady KaM před  prázdninami pan rektor 
upřesnil, že předsedu Dozorčí rady KaM bude jmenovat do 21. června  2007.

Návrh usnesení: 
Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2007 konaného dne 24. 4. 2007 byl schválen. 
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0  hlasů.

UAS 2.
Zápis ze zasedání AS VUT č. 4/2007 konaného dne 24. 4. 2007 byl schválen.
 

4. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ

 Rektor  Rais
 Uvedl, že ministryně školství schválila tyto čtyři navržené členy Správní rady VUT: R. Onderku, B. 

Javorovou, P. Suchánka, V. Šťastnou,
 VUT bude i v tomto roce připravovat návrhy rozvojových projektů MŠMT. Plán rozpočtu projektů 

tohoto  typu  bude  pro  příští  rok o 5  % nižší.  Další  projekty bude  možné získávat  z Operačního 
programu EU „Vzdělávání pro inovace“,

 od 1. května 2007 byl zřízen vysokoškolský ústav  s názvem Ústav soudního inženýrství VUT v Brně 
a ředitelem ústavu byl jmenován  Prof. Ing. Albert Bradáč, DrSc.,

 Správní rada schválila  zakoupení  strategického pozemku v území PPV (mezi FP a FCH) -  jde  o 
velmi významný a kladný přínos pana kvestora pro další rozvoj VUT,
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 probíhají jednání s představiteli města o nákupu pozemků,
 pro řešení malých a středních projektů (Věda, výzkum a inovace) bude v rámci metodické podpory 

fakult vytvořen poradenský tým VUT,
 informoval o jednání Správní rady  -  navýšení koeficientu FaVU.

V navazující diskusi Ing. Hanušová 
 upozornila  na Směrnici  č. 9/ 2007 -  Úprava,  odevzdávání a zveřejňování  VŠ kvalifikačních 

prací  a  konstatovala,  že  vzhledem  k pozdnímu  termínu  jejího  vydání  neměli  studenti 
na přepracování svých diplomových a bakalářských prací dostatek času. Upozornila, že licenční 
smlouvy obsahují osobní údaje  autorů. Způsob přepracování diplomových prací se ukázal být 
obtížný a akademická veřejnost navrhuje zjednodušení,

 žádala,  aby byla zpracována metodika kontroly průběžných zpráv o stavu řešení  rozvojových 
programů (dosud není žádná k dispozici),

 dotazovala se na způsob podávání návrhů projektů na využití strukturálních fondů.

Rektor  Rais  ke  Směrnici  č.  9/2007  nezaujal  stanovisko.  Uvedl,  že  své  vyjádření  poskytne  po 
prostudování uvedeného problému. Za rozvojové programy zodpovídá rektor, který pověřuje prorektora a 
vytvořený tým vypracuje  metodiku  (metoda  kontroly je  stanovena  ministerstvem).  Doc.  Münsterová 
doplnila informaci, týkající se statutu pro Radu a rozvoj programů, návrh byl  již schválen na RVŠ.

 Prorektor  Švec navázal na diskusi o směrnici č. 9/2007 a zodpověděl dotazy Ing. Hanušové:
 Návrh směrnice č.9/2007 byl projednán s proděkany, pracovníky CVIS a zaměstnanci knihoven 14. 

ledna  2007  a  obsahově  se  neměnil.  Podle  čl.  5  odst.  1  Směrnice  je  licenční  smlouva  součástí  
diplomové  práce  podepsané  autorem,  podle  čl.  6  odst.  1  se  VŠKP  odevzdává  v listinné  formě 
podepsané  autorem.  Počet  výtisků  VŠKP  stanoví  děkan  fakulty  (může  být  i  jeden  s originálem 
licenční  smlouvy).  Součástí  každé  odevzdané  VŠKP  je  licenční  smlouva.  Licenční  smlouva bez 
podpisu autora se stává návrhem smlouvy, § 47b zákona 111/1998 Sb. musí být dodržen a smlouva 
musí být také k dispozici, neboť stanovuje podmínky zveřejnění. Pokud autor  VŠKP nesouhlasí se 
zveřejněním svých osobních dat z licenční  smlouvy, lze zveřejňovat VŠKP bez této smlouvy,  ale 
v jejím  smyslu  a  ve  smyslu  §  47b  zákona.  V  tomto  bodě  bude  Směrnice  dodatkem  zpřesněna 
s účinností  od  nového  akademického  roku.  Směrnice  nezměnila  a  neřeší  zveřejňování  VŠKP  ve 
smyslu  čl.  50  odst.  4  a  5  Studijního  a  zkušebního  řádu.  Zpočátku  vyvstaly problémy ze  strany 
brněnských  knihařů  s tiskem  desek  VŠKP,  dnes  je  nová  úprava  vazby  diplomové  práce  plně 
akceptována. Směrnice vznikla na základě konsensu s ostatními vysokými školami, aby se stanovila 
jednotná  struktura  zveřejňování  VŠKP  a  připravily  se  podmínky  pro  elektronické  odevzdávání 
plnohodnotné verze VŠKP. Směrnice byla schválena právníkem VUT,

 k hodnotící  metodice  Závěrečných  prací  rozvojových  projektů  informoval o  měnícím se  přístupu 
MŠMT za poslední tři roky. Metodika vypracování Závěrečné i průběžné zprávy bude zpracována, 

 informoval o vyhlášení  rozvojových programů na rok 2008, kde oproti  roku 2007 dochází k řadě 
změn (odkaz na stránky ministerstva).  Do konce června bude připraven stručný metodický pokyn 
k podávání návrhů,

 po dohodě s předsedkyní pedagogické komise nebudou realizovány změny ve Studijním a zkušebním 
řádu VUT, protože se příští rok očekává schválení nového vysokoškolského zákona,

 stále platí usnesení o dynamickém rozvoji VUT jako celku, stanovisko MŠMT k počtu přijímaných 
studentů ani jejich struktuře v příštím akademickém roce zatím není známo, strategicky je žádoucí 
zvyšovat počty studentů v doktorských studijních programech.

Doc.Műnsterová upozornila na kritické hlasy z AO FSI, týkající se zavedení pomocného elektronického 
bodování pro ohodnocení bakalářských a diplomových prací. Prorektor Švec sdělil, že se zřejmě jedná o 
samostatnou iniciativu CVIS, protože o tom není informován. Dr.Popela připomenul opakovaný důraz 
kladený doc.Hanáčkem a jím na rozpočtové oddělení  vývojových a provozních aktivit CVIS, které by 
posílilo  metodické kompetence prorektorů  vůči  CVIS a  zamezilo obdobným situacím vyplývajícím z 
vývojových iniciativ  CVIS,  konaných sice  v dobré  víře,  ale  majících  negativní  ohlas  v AO, protože 
nejsou  dostatečně  široce  oponovány  odborníky  z  akademické  obce.  Plně  podpořil  zásadu  uvedenou 
rektorem VUT, že materiály týkající se pedagogiky budou zveřejňovány jen poté, co jejich obsah schválí 
prorektor VUT.
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 Prorektor  Kotoul
 podal  informaci  o  vyhlášení  soutěže  o nejvíce  produktivní  pracovníky v oblasti  výstupů  VaV na 

VUT:  „BUT  top  ten  of  the  year   in  R&D“ pro  rok  2007.  Vítěz  v oblasti  výzkumu i  v oblasti 
aplikovaného výzkumu obdrží odměnu rektora VUT ve výši 50.000Kč. Oficiální vyhlášení soutěže 
bude zveřejněno na webové stránce VaV rektorátu a současně budou informovány i oddělení. VaV 
fakult VUT,

 informoval  o  konferenci  „Věda  a  budoucnost  Evropy“,  kde  zásadní  projev  přednesl  premiér  M. 
Topolánek. Elektronická verze projevu je přílohou č. 1 tohoto zápisu.

 Tisková mluvčí  Vanýsková 
  předala krátké sdělení o mediálním ohlasu k projektu pro neslyšící,  jehož autorem je student Aleš 

Šturala/FIT  VUT.  Stal  se  vítězem  českého  kola  soutěže  Image  Cup  2007  a  zajistil  si  i  účast 
v celosvětovém finále, které se koná v srpnu 2007 v Soulu,

 úspěchem bylo ocenění doc. Drápala z obce architektů za celoživotní dílo,
 Česká hlava pořádala konferenci „Věda budoucnost Evropy, jehož součástí byl workshop – Věda a 

média  “  Řešila se zde otázka jak podávat informace o vědě novinářům.
                                                                     
 Kvestor  Kotek
 doplnil sdělení rektora VUT k realizaci nákupu pozemku pod Palackého vrchem  dne 11. května 2007 

(1199 m2). Nákup odsouhlasila  Správní rada na svém zasedání , dne 14. května 2007. Vysvětlil, že 
v tomto případě vyjádření AS VUT z důvodu operativnosti jednání nepředcházelo schválení Správní 
radou a uvedl, že příslušné dokumenty předloží AS VUT k vyjádření.

5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL

 Dr. Krupková navázala  na prezentaci  analytického materiálu  předsedy EK doc.  Cakla   Struktura 
příjmů a výdajů veřejných vysokých škol – stav vývojové trendy, který byl doplněn o nové tabulky 
týkající se počtu studentů VŠ v jednotlivých letech.( viz. www.radavs.cz). 

 Doc. Münsterová  referovala o 5. sněmu RVŠ, který se konal dne 17. 5. 2007 :
 RVŠ  pro  umělecké  vysoké   školy  pokračovala  v projednávání  problematiky  koeficientu  FaVU. 

Jednání proběhlo podle předem dohodnutého postupu a  bylo dosaženo důležitého pokroku,
 Sněm RVŠ schválil Vzorový Etický kodex pro akademické pracovníky vysokých škol. Tento kodex 

navazuje na obdobné dokumenty z EU a především na již dříve  přijatý Etický kodex pro vědecké 
pracovníky AV ČR. Návrh etického kodexu pro vysoké školy je rozšířen o záležitosti,  týkající se 
vzdělávacího procesu. RVŠ doporučuje, aby jednotlivé vysoké školy na jeho základě zpracovaly své 
vlastní kodexy,

 předseda  pracovní  komise  RVŠ pro  strategii  a  rozvoj  doc.  F.  Ježek  prezentoval  v Power  Pointu 
dokument s názvem Aktualizace DZ MŠMT pro rok 2008 a rozvojové projekty, jejímž obsahem byla 
i Reakce MŠMT na Country Note OECD a Národní strategický referenční rámec. Přítomní zástupci 
vysokých  škol  byli  vyzváni,  aby  podpořili  zpracování  těchto  důležitých  dokumentů  na  svých 
pracovištích.

 Dr.Popela 
 upozornil, že skutečnost, že rozpočet VŠ bude ve stejné výši jako v minulém roce, je chápána vládou 

jako podpora VŠ, protože ostatní  resorty musí finanční  prostředky ušetřit.  Uvedl na RVŠ sdělený 
výčet  současných  rozpočtových priorit  vlády a  návrhy reprezentativní  komise k řešení  některých 
rozporů (nebezpečí poklesu normativu, díky pokračujícímu růstu počtu studentů VŠ, aj.) a zhodnotil 
je ve vztahu k rozpočtu VUT. Dále sdělil, že jednání členů ekonomické a strategické komise se také 
zabývalo návrhem meziresortní pracovní skupiny na změny bodování tvůrčích výstupů VŠ, které, jak 
potvrdil  prorektor Kotoul,  podle analýzy skupiny sníží počet získaných bodů technickými obory o 
cca 30% vůči současnému bodování, a tedy negativně postihne VUT. Na jednáních zazněly oborové 
připomínky,  které  emotivně  upozorňovaly  na  účelovost  navržených  změn  (viz  nárůst  bodů 
společenských  věd)  a  na  jejich  možnou  souvislost  se  složením  pracovní  skupiny  (např.  bylo 
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kritizováno označení  skupiny technických věd jako "průmysl").  Jako věcné  a podstatné  se jevily 
připomínky vůči  plnému uplatnění  změny pravidel  zpětně  na  období  2002-2006,  protože  tvůrčí 
pracovníci  VŠ  se  v  uvedeném  období  řídili  podle  jiného  bodování.  Rovněž  jako  účelová  a 
destabilizující  byla  vnímána  skoková  změna  v  bodování  sborníků  (10x  a  20x  méně  bodů  za 
sborníky), která není rozložena do více let. Dr. Popela zdůraznil, že zmíněné racionální priority nikdo 
nezpochybnil, naopak doc.Ježek je zapracoval do svého vystoupení a mají na RVŠ širokou podporu. 
Byla  ale  položena  otázka,  zda  uvedené  změny  nebudou  spíše  kontraproduktivní.  Obě  uvedené 
výhrady se totiž týkají  možných negativních dopadů okamžitého uplatnění  uvedených radikálních 
změn. Lze totiž očekávat, že akademické obce VŠ pod tlakem okolností a ve snaze neztrácet skokově 
meziročně body za výkony, dají přednost okamžitému zdokonalení a "optimalizaci" výkaznictví, před 
dlouhodobějšími změnami tvůrčích priorit  a zmíněná skupina v příštím roce po zjištění,  že kýžený 
efekt  se  nedostavil,  se  bude nadále  diskreditovat  dalšími  skokovými změnami bodů uplatněnými 
zpětně, 

 ocenil  vyjádření  členů  RVŠ  a  Rady vlády,  která  bude  tyto  změny projednávat,  že  budou  žádat 
kvantitativní zdůvodnění navržených změn, budou se věnovat postupu jejich uplatnění a budou žádat 
věcný  rozbor  jejich  dopadů.  Upozornil,  že  u  zúčastněných  zástupců  RVŠ  převládá  věcnost  a 
preciznost  v kvantitativních  přístupech,  která je  garancí  toho,  že změny budou dotaženy tak, aby 
výhrady  byly  vyslyšeny.  Jako  konkrétní  příklad,  dokládající  jeho  optimismus,  uvedl  dosavadní 
výsledky práce uvedené skupiny na přípravě "Bíle knihy", kdy se konečně po letech protichůdných 
sdělení podařilo podle mezinárodní metodiky určit procento VŠ studentů v ročníku (52%).

 Prof.  Vávrová uvedla,  že v pracovní  skupině pro vědu a výzkum RVŠ byla  řešena  problematika 
zadávání publikací do RIV tak, aby tento postup byl jednotný pro všechny VŠ. Byla vedena ostrá 
diskuse o nových kritériích  pro hodnocení vědy a výzkumu. Diskuse byla především zaměřena na 
hodnocení zahraničních a domácích patentů, „full“ textů v recenzovaných sbornících ze zahraničních 
konferencí  které nelze posuzovat  stejně  jako nerecenzované sborníky z konferencí  domácích a na 
hodnocení článků publikovaných v časopisech s IF. Zejména pro oblast informatiky bylo řečeno, že 
než vyjde příslušná publikace, nemusí být informace v ní obsažená již aktuální.

 Doc. Dalík informoval o jednání komise „předsedové akademických senátů“ RVŠ : 
 představitelé  Studentské komory RVŠ seznámili  členy komise se stanoviskem SK RVŠ ke zprávě 

„Country Notes“. Stanovisko má tyto části:
 Sociální dimenze studia
 Strukturace studia
 Sociální selektivita
 Postavení studentů a AS v řízení universit

K poslednímu bodu uvedli, že nesouhlasí s omezeními pravomocí AS v poslední novele zákona č. 
111/1998 Sb. a žádají vrácení do stavu před novelizací. Kladou důraz na zachování role studentů 
v akademické samosprávě a tedy i na zachování samosprávy. S nárůstem počtu studentů souhlasí, 
ale ne na úkor kvality. S celým stanoviskem SK RVŠ budou členové komise „předsedové AS RVŠ“ 
seznámeni, bude předáno předsednictvu RVŠ a členům autorského kolektivu Bílé knihy, 

 přítomní předsedové informovali  o postojích svých AS k usnesení  komise, které bylo  převzato ze 
stanoviska předsedů AS Brněnských universit.  Nevyskytlo se mezi nimi žádné záporné stanovisko. 
Další jednání komise bude věnováno Disciplinárním řádům a Etickým kodexům, 

 v závěru komise diskutovala o délce zasedání AS (AS VUT jedná relativně velmi dlouho, déle jen AS 
UK) a o pořadí bodů jednání. Většina AS projednává nejprve body, v nichž se předpokládá přijetí 
rozhodnutí a potom body informačního charakteru.

 
 6.  PROJEDNÁVÁNÍ VÝROČNÍ ZPRÁVY O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA R. 2006 

Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za r. 2006 byla předložena AS VUT dne 18. 4. 2007. Byla 
projednána LK AS VUT dne 9. 5. 2007 a EK AS VUT dne 15.5. 2007. Při projednání se neobjevily 
podstatné připomínky, obě komise se dne 22. 5. 2007 usnesly na doporučení, aby AS VUT předloženou 
zprávu schválil. Nepodstatné připomínky členů AS byly kvestorem VUT do zprávy zapracovány a toto 
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nové znění bylo členům AS VUT rozesláno dne 21. 5. 2007.

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2006 ve znění, které je přílohou č. 2 
tohoto zápisu. 
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se – 0 hlas.

UAS 3.
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za r. 2006 ve znění, které je přílohou č. 2 
tohoto zápisu. 

7.  LEGISLATIVNÍ  ZÁLEŽITOSTI 

 Disciplinární řád pro studenty FIT VUT v Brně byl projednán LK AS VUT dne 17. 4. 2007. LK 
doporučuje  AS VUT tento dokument schválit.

Návrh usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Disciplinárního řádu pro studenty FIT VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se – 0 hlas.

UAS 4. 
AS VUT schvaluje předložený návrh Disciplinárního řádu pro studenty FIT VUT v Brně. 

 Volební a jednací řád AS FSI VUT v Brně byl projednán LK dne 9. 5. 2007. Dne 22. 5. 2007 se 
LK usnesla na doporučení, aby AS VUT tento řád schválil.

Návrh usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh Volebního a jednacího řádu AS FSI VUT v Brně.
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se – 0 hlas.

UAS 5. AS VUT schvaluje předložený návrh Volebního a jednacího řádu AS FSI VUT v Brně.

 Volební a jednací řád AS FAST VUT v Brně byl AS VUT předložen dne 22. 3. 2007 a byl projednán 
LK AS VUT ve dnech 3. 4. a 17. 4. 2007 se závěrem, že LK AS VUT na své další zasedání pozve 
zástupce AS FAST za účelem projednání svých připomínek. LK postoupila předložený návrh VaJŘ 
AS FAST Správnímu oddělení  za  účelem jeho  posouzení  z právního  hlediska.  Správní  oddělení 
poskytlo Legislativní komisi AS VUT toto vyjádření: „Kontrolou Vámi zaslaného dokumentu jsme 
nezjistili žádné závažné pochybení a lze tedy souhlasit se zněním VaJŘ AS FAST VUT.“ Jednání LK 
AS VUT s předsedou AS FAST Ing. Krejčím  se uskutečnilo  dne 9. 5. 2007. Ing Krejčí projedná 
připomínky LK AS VUT v AS FAST a upravené znění VaJŘ AS FAST předá AS VUT ke schválení.

 AS VUT byly dále předloženy tyto legislativní dokumenty vysokoškolského ústavu ÚSI VUT v Brně: 
Organizační řád ÚSI, Statut ÚSI a Jednací řád Vědecké rady ÚSI.

Návrh usnesení :  AS VUT žádá Legislativní komisi, aby pro příští zasedání AS VUT dne 19. 6. 2007 
připravila přehlednou informaci o procesu přizpůsobování vnitřních předpisů VUT a jeho součástí platné 
novele Zákona o VŠ č. 111/ 1998 Sb.
Hlasování: pro – 14  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se – 0 hlas

UAS 6.  AS VUT žádá Legislativní komisi, aby pro příští  zasedání AS VUT dne 19. 6. 2007 připravila 
přehlednou informaci o procesu přizpůsobování vnitřních předpisů VUT a jeho součástí  platné novele 
Zákona o VŠ č. 111/ 1998 Sb.

 Změny ve Statutu VUT
a)  Na žádost rektora ze dne 27. 3. 2007 byla projednána úprava článku č. 17, odst. 6 Statutu 
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VUT, týkající se zachování členství studentů ve studentských komorách fakultních AS. Tento článek byl 
navržen na přepracování a to doplněním odstavce 13, ve znění :  „Ustanovení odstavce 5. a 6. tohoto 
článku se přiměřeně použije i pro AS fakult VUT“. AS VUT schválil tento návrh dne 24. 4. 2007. 

b)  Převzato  z LK AS VUT  17.  4.  2007:  Členové LK AS VUT upozorňují  vedení  školy na 
některé nesrovnalosti: „V článku č. 6 odstavec 4 písmeno b) je odvolání na neexistující písmeno f),  bylo 
by třeba přeformulovat některé odstavce  - odst. 2 písmeno a) na … náležitosti studijního programu“. LK 
AS VUT dne 17. 4. 2007 přijala toto usnesení: LK AS VUT po prostudování Statutu VUT doporučuje 
vedení VUT zabývat se úpravou článku 6 Statutu  (viz usnesení AS VUT UAS 9  ze dne 24. 4. 2007).

c) LK upozorňuje vedení školy, že nově ustavený vysokoškolský ústav ÚSI přestává být „Další 
součástí“ a že rovněž některé z dalších součástí, např. CEVAPO, změnily svůj název a jsou začleněny v 
příloze č. 2 Statutu VUT.
LK AS VUT doporučuje,  aby změny b) a c) byly rektorem VUT předloženy AS VUT ke schválení a 
potom aby byly schválené změny a) – c) společně zaslány na MŠMT k registraci.

 Změny v tabulce Mzdové tarify v Příloze č. 1 ke Mzdovému předpisu VUT
Dne 17. 4. 2007 na LK AS VUT Doc. Pekař upozornil již v minulém roce vedení VUT na nesoulad mezi 
tabulkou mzdových tarifů v Příloze  č. 1 ke Mzdovému předpisu VUT a § 70, odst. 2 zákona o VŠ č. 
111/1998 Sb. V tabulce mezi akademickými pracovníky chybí vědeckovýzkumní pracovníci, podílející se 
na pedagogické činnosti. Na základě usnesení ze dne 17. 4. 2007 žádá LK AS VUT vedení VUT, aby se 
touto otázkou znovu zabývalo. Návrh doc. Pekaře  je uložen na sekretariátě AS VUT.

Návrh usnesení:
AS  VUT  žádá  vedení  VUT,  aby  se  zabývalo  otázkou  zahrnutí  vědeckovýzkumného  pracovníka 
podílejícího se na výuce mezi akademické pracovníky do tabulky tarifů mzdového předpisu VUT.
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů; zdržel se – 2 hlas.

UAS  7. AS  VUT  žádá  vedení,  aby  se  zabývalo  otázkou  zahrnutí  vědeckovýzkumného  pracovníka 
podílejícího se na výuce mezi akademické pracovníky do tabulky tarifů mzdového předpisu VUT.

8. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI

 Metodika zakládání spin-off firem VUT v Brně. Dne 11. 5. 2007 byla AS VUT doručena 2. verze 
návrhu směrnice  rektora  „Metodika  zakládání  spin-off  firem VUT v Brně.“  AS VUT neschvaluje 
připravovanou směrnici rektora, ale členové AS mohou vyjádřit své názory na předložený návrh.

V diskusi  se  žádné  připomínky  neobjevily.  Doc.  Hanáček  uvedl,  že  po  prostudování  předloženého 
dokumentu zašle své případné připomínky rektorovi.

 Mzdové tarify na VUT. Dne 16. 5. 2007 přijal AS FAST toto usnesení č. AS.18.10: „AS FAST žádá 
své zástupce v AS VUT, aby iniciovali  jednání AS VUT s vedením VUT o podrobném zdůvodnění  
nedostatku finančních  prostředků na VUT na navýšení  mzdových tarifů  a o prováděných krocích,  
které  umožní jejich urychlené  navýšení  na úroveň srovnatelnou s ostatními  vysokými  technickými  
školami.“  

 
K žádosti  AS FAST o „zdůvodnění  nedostatku finančních prostředků na VUT na navýšení  mzdových  
prostředků“  bylo v diskusi uvedeno velké množství připomínek a námětů :
 - Doc. Dalík doporučil  vytvořit přehled s užitím stávajících dostupných materiálů a předat  AS FAST 
globální informaci, 
- Dr. Krupková žádala o vytvoření modelové analýzy navýšení  mzdového tarifu,
- Ing. Hanušová pojednala o možnostech, jakou strukturu může mzda mít a zdůraznila, že větší pohyblivá 
složka umožňuje operativní hodnocení práce pracovníků, 
- Doc. Hanáček poznamenal, že by bylo vhodnější změnu tarifu posuzovat z pohledu jednotlivých fakult 
z důvodu velkých rozdílů ve způsobu konstrukce mezd mezi fakultami,
- Dr.Popela shrnul obsah diskuse EK AS VUT, bezprostředně předcházející zasedání AS. Upozornil, že 
již dříve se názory na důvody nezvyšování tarifů v EK různily, jak odrazila dosavadní diskuse (viz jeho 
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názor versus názor Ing.Hanušové), ale shody bylo docíleno v usnesení č. 3 EK AS VUT ze dne 27. 3. 
2007. Zdůraznil, že i díky úsilí EK došlo k meziročnímu růstu celkového objemu finančních prostředků 
použitelných  na  mzdy na  fakultách  a  ve  věci  růstu  tarifů  byl  pro  něho  a  další  členy  EK  zásadní 
nedostatek informací umožňujících kvalifikovaně vyhodnotit  víceleté  dopady zvýšení tarifů.  Sdělil,  že 
bylo docíleno souhlasu, že je vhodné se uvedenou problematikou zabývat a že uvedené usnesení EK AS 
VUT shrnuje základní otázky problematiky. Upozornil, že základní platformou pro uvedené rozbory je 
jednání odborů a vedení VUT, ale souhlasil  s doc. Dalíkem, že se jedná o problematiku související  s 
rozpočtovým výhledem VUT, a proto je vhodné, aby se uvedenou problematikou analyticky zabývala EK 
a AS VUT. Podle návrhu doc. Dalíka je proto nutné zahájit základní zkoumání možných dopadů zvýšení 
tarifů na přerozdělování mezi součástmi na základě dostupných dokumentů, jako jsou rozpočty VUT a 
výroční  zprávy VUT o hospodaření.  Souhlasil  s  názorem doc.  Hanáčka,  že  tato  informace bude  jen 
orientační,  protože nepostihne dopady na variabilitu  příjmů a přerozdělení  uvnitř  součástí  a nezahrne 
srovnání s jinými VŠ, a proto bude nutné úvodní analýzu prohloubit,
 - kvestor  Kotek poukázal  na to,  že k záměru vedení VUT nezvyšovat  v roce 2007 mzdové tarify se 
kladně vyjádřili děkani i tajemníci všech fakult VUT. Uvedl, že každá fakulta má autonomii, jiný režim a 
jiná pravidla.  Sdělil,  že vedení VUT je připraveno doplnit  informaci vedení FAST pro AS FAST, ale 
odmítl obcházení vedení FAST v této záležitosti. 

Na  závěr  navrhl  předseda  AS VUT,  aby diskuse  pokračovala  na  půdě EK AS VUT s cílem 
připravit odpověď AS VUT na první část žádosti AS FAST. 

9. VÝJEZDNÍ ZASEDÁNÍ AS VUT

 Stanovení termínu 
Anketa provedená  v průběhu  zasedání  naznačila,  že nejvhodnějším termínem výjezdního zasedání  by 
měla  být  doba   13.  9.  –  15.  9.  2007.  Na základě  doporučení  Dr.  Krupkové bylo  stanovení  termínu 
výjezdního zasedání odloženo o týden tak, aby byli jmenovitě osloveni i všichni nepřítomní členové AS. 
 Projednání programu a zahájení přípravy jednání
Na základě předběžných konzultací s některými členy AS a na základě diskuse dospěl AS VUT k těmto 
tématům výjezdního zasedání:
 

• Systém hodnocení práce studentů na fakultách VUT
• Metodika stanovení pedagogické zátěže učitelů na VUT
• Odměňování a organizace mezifakultní výuky
• Rozpočtové záležitosti, přesahující jeden rok (např. stavební investice,  kalkulace 

k evropským projektům) a aktualizace DZ na rok 2008
• Vytvoření nového schématu pro program zasedání AS VUT
• Legislativní záležitosti  

Předsedové  komisí  AS  VUT  podle  tohoto  navrženého  programu  připraví   materiály  k výjezdnímu 
zasedání  AS VUT.

10. RŮZNÉ

 LK AS VUT připravuje zasedání k datu 1. června 2007.  S ohledem na projednávanou problematiku 
žádá  předsedkyně  doc.  Lhotáková,  aby  zástupci  fakult  předali  do  31.  května  přehled  vnitřních 
předpisů a uvedli, jak probíhá jejich novelizace.

 PK AS VUT kritizuje Ing. Hanušovou a Ing. Škapu za malou účast a aktivitu v pedagogické komisi 
AS.

 Program reprodukce majetku VUT na období 2008 - 2013
Kvestor V. Kotek  žádá  AS VUT o vyjádření stanoviska k předloženému dokumentu, který byl 10. 5. 
2007 zaslán na MŠMT. Obsažně informoval o plánovaných stavebních aktivitách VUT v celkovém 
objemu 1,9 mld Kč. Ze státního rozpočtu bude hrazena část ve výši 1,75 mld Kč. Upozornil na pořadí 
stavebních akcí z hlediska priorit  a ke konkrétním stavebním záměrům uváděl možnosti variantních 
řešení. Diskuse k tomuto tématu se zúčastnili Ing. Hanušová, Ing. Mohelník a dr. Popela. Požadovali, 
aby vedení VUT průběžně AS VUT informovalo o změnách tohoto programu, způsobených novými 
informacemi především o finančních možnostech VUT. K předneseným připomínkám a návrhům pan 
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kvestor  vysvětlil,  že  vedení  VUT  připravilo  tento  program  koncepčně  na  základě  dostupných 
informací  a  znalosti  postojů  fakult.  Uvedl,  že  je  připravován  materiál,který  bude  zdůvodněním 
programu pro fakulty VUT (včetně finanční stránky) a podkladem pro další jednání. 

 Doc.  Münsterová  předala  sdělení  místopředsedy  RVŠ  prof.  Bednáře  o  zveřejnění  materiálu  pro 
hodnocení  Výstupu  vědy a výzkumu. AS VUT na toto sdělení reagoval obsáhlou diskusí, jejímž 
výsledkem bylo toto usnesení AS VUT.

Návrh usnesení :  AS VUT důrazně upozorňuje vedení VUT na nebezpečí vyplývající z připravované 
výrazné změny metodiky hodnocení vědy a výzkumu, zejména s ohledem na její zpětné použití a žádá 
všechny zástupce  VUT v odpovídajících  grémiích,  aby prosazovali  variantu,  která  bude vhodná  pro 
všechny VŠ a zároveň nepoškodí školy technického zaměření. AS VUT doporučuje rektorovi, aby Prof. 
Vávrová působila jako koordinátorka těchto aktivit.
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti –   hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů.

UAS 8.
AS VUT  důrazně  upozorňuje  vedení  VUT  na  nebezpečí  vyplývající  z připravované  výrazné  změny 
metodiky hodnocení vědy a výzkumu, zejména s ohledem na její zpětné použití a žádá všechny zástupce 
VUT v odpovídajících grémiích, aby prosazovali variantu, která bude vhodná  pro všechny VŠ a zároveň 
nepoškodí školy technického zaměření. AS VUT doporučuje rektorovi, aby Prof. Vávrová působila jako 
koordinátorka těchto aktivit.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 19. 6. 2007 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1

V Brně dne 30. 5. 2007

Zapsala: Ing. Věra  Tošovská 

                                            
               Veronika Donthová                                        Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc. 
předsedkyně Studentské komory AS VUT                           předseda AS VUT

Přílohy : 1. Projev premiéra ČR M. Topolánka na konferenci „Věda a budoucnost Evropy“ 
                2. Zpráva o hospodaření VUT v Brně v roce 2006
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